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 :فتتاحية العددا

الثرد لله الذي خلق فحوى وقدر فهدى وخلق الإنحةنن وللرةا الانةنن وندةلس ونحةل  للة  
الربعةةور رةرةةع للعةةنلرمع والرعلةة  ا ول لهةةذل ا اةةع ر،ةةولزن العةةر  ع ى آةةل    للنةةا وللةة   لةةا 

 وآثباع وبعد

عةرامع أن تقةدم  ةابزةن البةنةةمع ال الرتد العلرنع الربطةور يحعدنس بن،  همئع تثر ر اتلع 
 –( أبثةةنر منرةةع 7( وتذةةرع )5255) ترةةو ( 55( اةةع الرتلةةد )55) الإآةةدارجرهةةور الرتلةةع 

لعةد   هنوضةولن  وتزولهةنع إضةنفع إلة   ةرولجرنع ا بثنر أآملعع وترمةز  بثداةةع الرتامع أن 
 والعلرنةةع وهةةو اةةن يتعةة  ازهةةن إضةةنفع اهرةةع للرةببةةع البربو ةةع اةةع البجددةةن  العلرنةةع وا   نةةعع

 العربنع والعنلرنع.

: نبوجا بتز   الخةر وبنلغ الاابزنن لرع ،ةنهروا فةس إخةرال العةد  اةع البنةةةن  والبةنةةمع وبذلك
ع والخةةةةر اوآةةةول للرثةرةةةمع و،ةةةنهروا برعاةةة  ا بثةةةنر اجبلةةةل الةةةدول العربنةةةع وا جزانةةةععاةةةع 

،ببق   لإ ار  البثر ر: لتهو ه  العامر ع وتؤكد أن الرتلعلر و ةر خنص والإ ار مع وهمئع البثر 
 ن  العلرنع بنلرحبو  رتقنءللاور الهن فع وترةب بنلبث بنةةمع بترنع البجددن اديراً ةراً لع  ال

واعنلتةع الرخةةلا  البةس تعمةق أابزةن العربنةع لةع والبربو ع الخةنالع لترنةع اةداخ  البثةع العلرةس 
ام  لةذلك إلا بتةو   العلة  الزهوض واللثنق  ركب الثذنر ع وفةب  اتةنلا  الإ ةداا والبرمةزع ولا ،ة

 وةحع البربنع واابلاك اهنرا  البثع الربرمز.

 

 والله ولي الهداية والتهفيق

 

ومديرها رئيس هيئة التحرير  

  / رؤى المو،ل

 

 



Editorial: 

Praise be to God, who created, proportioned, and determined, then 

guided. He created man and taught him eloquence. We send our prayers 

and peace upon the one sent as a mercy to the worlds and the first teacher 

of this nation, our noble Messenger, Muhammad, may God bless him and 

his family and companions. 

On behalf of the editorial board of the advanced scientific journal 

Al-Majd, I am pleased to present to our dear researchers, the magazine's 

audience, issue (25) of volume (25) July (2025). It includes (7) valuable 

research papers. It is evident that all of the research papers are original, 

distinguished by the novelty and diversity of their topics, in addition to 

their comprehensiveness of a number of scientific and literary 

specializations, which makes them an important addition to the Arab and 

international educational library. Thus, we extend our sincere thanks and 

deep gratitude to the researchers from various Arab and foreign countries 

who contributed most of the research to this issue. We also extend our 

thanks to the referees, administrators, and editorial board, with special 

thanks to the editorial board for their great efforts. We affirm that the 

journal will remain a free and open source resource for all educators, 

welcoming research aimed at raising educational and psychological 

standards, addressing the problems that hinder our Arab nation from 

advancing and catching up with civilization, and opening up avenues for 

creativity and excellence. This can only be achieved through quality 

knowledge, good education, and the possession of outstanding research 

skills. 

 

And God is the Guardian of guidance and success. 

 

Editorial Board Chairman and Director 

Dr. Ruwa Al-Yousef 

 

 

 

 



 اجراءات النذر وخطهاته

اتلع الرتد العلرنع الربطور  هةس اةن   الجطوا  ا ،ن،نع البس يتب أن يببعهن البنةع للزخر فس
 يلس
الةةةةةةة  ايرمةةةةةةة  الرتلةةةةةةةع  يُر،ةةةةةةة  البنةةةةةةةةع بثةةةةةةةةا الرُعةةةةةةةدا وفقةةةةةةةنً لا ةةةةةةةبرا ن  الرتلةةةةةةةع بنر،ةةةةةةةنلهن .1

(contact@scopmajd.com.أو بنلرابط الجنص بنر،نل البثور لل  الروقع ) 
فةةس أي اتلةةع أو جهةةع نخةةر   يُر،ةة  البنةةةع إقةةرار خطةةس اوقاعةةنً بةةين البثةةع لةة  يحةةاق نخةةرل .5

 اثبرلع أو تقديرا  ي جهن  أخرى قا  تقديرا للرتلع.
 اجراءا  الزخر. يب  تثةن  البثور اع اثةرمع لل  ا ق  لا،بعرنل .3
البثةةةن  الراةةدلاس خةةلال اةةد  لا تبتةةنو  ا،ةةاولمع و لةةب البعةةدي    يةةب  ابةةلاب البنةةةع  زبنتةةع .4

 بثحب رأي الرثةرمع.
يةةب   لةةب تثو ةة  ر،ةةوم البثةةةن  اةةع قاةة  البنةةةع و لةةب ار،ةةنل آةةور  لةةع لرلنةةع البثو ةة   .5

 وار،نلهن ال   ر د الرتلع.
اتبةةةنا الاةاةةةن  الرثةرةةةمع كنالةةةع لار،ةةةنل  يةةةب  ا،ةةةبلام البثةةةور بعةةةد تعةةةديلهن والبي ةةةد اةةةع .6

 الروافقع الرادلانع لل  قاول الزخر.
يتب أن تثبوي الدفثع ا ول  اع البثع لل  لزوان البثعع وا،  البنةع أو البةنةةمعع  .7

 وجهع العر  واةنناع والار د الإلعبرونس.
بنةةع فرآةع فس ةنل لدم انتن  البعديلا  البةس  لاةم اةع قاة  لتزةع البثةةن  فمةب  اةز  ال .8

تعةدي  إضةنةنع وفةةس ةةنل ا،ةةبررار لةدم اجةةراء البعةديلا  للرتلةةع ةةق رفةة  البثةع بةةلا أي 
 تعو  .

 

 

 

 

 

 

 



Publication Procedures and Steps 
The basic steps that a researcher must follow to publish in the 

advanced scientific journal Al-Majd are as follows 

1. Submission: The researcher submits their research, prepared according 

to the journal’s requirements, either by sending it to the journal’s 

email(contact@scopmajd.com) or through the designated link on the 

journal’s website. 

2. Written Acknowledgment: The researcher provides a signed written 

acknowledgment stating that the research has not been previously 

published in any other journal or potential publication, nor has it been 

submitted to any other parties prior to submission to the journal. 

3. Peer Review: The research paper undergoes evaluation by at least two 

arbitrators, who assess its quality and suitability for publication. 

4. Initial Arbitration Result: The researcher is informed of the outcome of 

the initial arbitration within a maximum period of two weeks. If required, 

the researcher is requested to make amendments based on the feedback 

provided by the arbitrators. 

5. Arbitration Fee: The researcher is requested to transfer the arbitration 

fees and provide a copy of the transfer process to the journal’s email. 

6. Revised Submission: After incorporating the requested modifications 

and ensuring adherence to the reviewers’ feedback, the researcher 

submits the revised version of the research. Upon review, if the revisions 

are satisfactory, the initial approval for publication is granted. 

7. Research Information: The first page of the research should include the 

research title, the name(s) of the researcher(s), their affiliations and 

location, and the corresponding email address. 

8. Additional Amendment Opportunity: If the researcher fails to complete 

the amendments requested by the jury, an additional opportunity may be 

provided for further revisions. However, if the requested amendments are 

not made, the journal reserves the right to reject the research without any 

compensation. 
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